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WIELKIE

OTWARCIE

Nadzwyczajny jarmark

Ostatnia, nadzwyczaj-
na sesja Rady Miasta 
miała naprawić bubel, 
jaki rajcy uchwalili 10 
listopada, lecz w pew-
nym momencie - co 
przyznali niektórzy 
radni - zamieniła się 
w jarmark. Wszyst-
ko miało odbyć się 
szybko i sprawnie, 
lecz wprowadzony 
do porządku obrad 
projekt uchwały ma-
jący zaktualizować 
załącznik do planu 
remontu ulic na tere-
nie miasta najpierw 
wywołał gorącą dys-

kusję, a potem okazał 
się… nie do przyjęcia.

Nadzwyczajną sesję grupa radnych 
zwołała na 1 grudnia. Głównym 
punktem obrad miała być uchwa-
ła zmieniająca przepisy dotyczące 
stawek podatku od nieruchomości. 
Na obrady przybyło 18 radnych. Za-
brakło Andrzeja Subocza, Bogdana 
Pomorskiego i Zdzisława Rydera, 
a w jego zastępstwie sesję prowa-
dził mocno zestresowany Krzysztof 
Piotrowski. Nerwowa atmosfera 
udzieliła się również kilku innym, 
co można było zauważyć już przy 
uchwalaniu porządku obrad. Oprócz 
zmian w uchwale o podatku od nie-
ruchomości radni wprowadzili do 
porządku obrad  głosowanie nad 

zaktualizowanym załącznikiem do 
planu remontu ulic na terenie miasta.
- W związku z niezrealizowaniem 
części inwestycji w 2015 roku chce-
my tym załącznikiem przenieść 
prace na rok przyszły - argumen-
tował za przyjęciem nowelizacji 
Maciej Goszczyński. - Po prostu 
chodzi o to, aby te inwestycje były 
w 2016 na pewno zrealizowane. 
- Otrzymaliśmy załącznik tuż przed 
sesją i nie mieliśmy czasu, aby się z 
nim dokładnie zapoznać - twierdzili 
wspólnie Adrian Zalewski, Halina 
Kuch i Anna Miedzianko. - Chce-
my znać więcej szczegółów, aby 
móc opowiedzieć się za lub przeciw.
Jednak porządek obrad przy 
15 głosach za i 3 wstrzy-
mujących został przyjęty.

Radni zajęli się zmianami w uchwa-
le w sprawie ustalenia stawek od 
podatku od nieruchomości. Przy-
pomnijmy, że na sesji 10 listopada 
uchwalono, że wszyscy prowadzący 
działalność gospodarczą w zakresie 
handlu na powierzchni większej niż 
700 m2 będą płacić wyższy podatek. 
Ta uchwała miała na celu - przede 
wszystkim - podniesienie podatków 
dla sklepów wielkopowierzchnio-
wych, lecz rykoszetem „oberwali” 
również wałeccy przedsiębiorcy pro-
wadzący działalność handlową na 
dużej powierzchni. Dlatego zwołano 
nadzwyczajną sesję i przegłosowa-

no skreślenie punktu dotyczącego 
handlu na powierzchni większej niż 
700 m2. Miejscowi przedsiębiorcy 
odetchnęli z ulgą, jednak również 
sklepy wielkopowierzchniowe pła-
cić więcej nie będą. Ostał się jedy-
nie punkt, w którym zwiększony 
podatek dotyczy działalności go-
spodarczej w zakresie stacji paliw, 
banków i instytucji finansowych. Za 
przyjęciem poprawki głosowało 16 
radnych, a Halina Kuch i Anna Mie-
dzianko wstrzymały się od głosu.

Dokończenie na str. 2



Co ciekawe, dyskusja dotycząca 
tego punktu rozpoczęła się do-
piero po głosowaniu i przyjęciu 
uchwały.
- W projekcie uchwały nie ma 
szczegółów i ja chciałabym je 
poznać - mówiła radna A. Mie-
dzianko. - Proszę więc o dokład-
ną wykładnię.
- Musieliśmy szybko zmienić 
uchwałę, tak aby weszła w życie 
1 stycznia przyszłego roku - tłu-
maczył Krzysztof Piotrowski. 

- Uchwalając poprzednią nie po-
myśleliśmy o wałeckich przedsię-
biorcach i teraz naprawiamy ten 
błąd. Natomiast sklepami wiel-
kopowierzchniowymi zajmiemy 
się na początku 2016 roku.
Po wysłuchaniu tłumaczenia 
radna Miedzianko chciała zmie-
nić swój głos i poprzeć uchwałę, 
lecz było już za późno.
Burzliwa dyskusja powróciła, 
kiedy radni zajęli się zmianami 
załącznika w sprawie planu re-

montu wałeckich ulic. Ponow-
nie radni A. Zalewski, H. Kuch 
i A. Miedzianko domagali się 
szczegółów, lecz wnioskodawca 
Maciej Goszczyński twierdził, 
że wszystko jest w załączniku, a 
dociekliwsze pytania prowadzą-
cy obrady Krzysztof Piotrowski 
kwitował odbieraniem radnym 
głosu.
- Nie będziemy robili tu jar-
marku - mówił K. Piotrowski. - 
Wszystko było omawiane, jest to 

tylko załącznik, a sama zmiana 
jest kosmetyczna.
- Mam właśnie wrażenie, że je-
stem na jarmarku - ripostowała 
A, Miedzianko. - Nie daje nam 
pan dojść do głosu, a my tylko 
chcemy dowiedzieć się czegoś 
więcej.
Zarządzono przerwę i ktoś mą-
dry zauważył, że nie można 
zmieniać załącznika do uchwały 
nie zamieniając samej uchwały. 
Po konsultacji z radcą prawnym, 

który potwierdził te przypusz-
czenia,  M. Goszczyński jako 
wnioskodawca wycofał projekt. 
Tu jednak wynikła kolejna trud-
ność. Projekt uchwały został już 
wprowadzony do porządku ob-
rad, więc radni powinni go dalej 
procedować. Zdecydowano więc, 
że wszyscy wstrzymają się od 
głosu i projekt nie przejdzie. Tak 
uczyniono i na tym zakończono 
obrady.
Piotr Szypura
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Nadzwyczajny jarmark
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Ostrożnie na przejściach
W ostatnich dniach 
w  powiecie doszło 
do dwóch groźnych 
wypadków. Na przej-
ściach dla pieszych 
potrąceni zostali piesi 
- pięcioletni chłopiec 
jak i 41-letni mężczy-
zna. Obaj trafili do szpi-
tala, a kierowcom za-
trzymano prawo jazdy.

Do zdarzenia z udziałem dziecka do-
szło na początku ubiegłego tygodnia 
około godziny 18.00 na drodze krajo-
wej nr 22 w Człopie. 32-letni kierow-
ca dostawczego mercedesa jadąc od 
strony Gorzowa Wielkopolskiego w 
stronę Wałcza potrącił znajdującego 
się na przejściu pięcioletniego chłopca.  
- Dziecko na przejściu znajdowało 
się z rodzicami i straszą siostrą - wy-
jaśnia rzecznik KPP w Wałczu sierż. 
sztab. Beata Budzyń. - Ojciec dzie-
ci, które szły za nim zdążył pokonać 
przejście. Niestety kierowca uderzył w 
rower, który prowadził 5-latek. Dziec-
ko przewróciło się i w wyniku tego 
zdarzenia doznało obrażeń głowy i 

otarć skóry. Chłopiec trafił do szpitala. 
Kierowca był trzeźwy i sam po-
wiadomił o potrąceniu chłopca. 
W szpitalu przebywa także 41-letni 
mężczyzna, który został potrącony 
24 listopada na przejściu około go-
dziny 18.00 przy ulicy Kilińszczaków 
w Wałczu przez kierującego skodą 
fabią. Mężczyzna doznał obrażeń w 
postaci skręcenia kolana oraz zła-
mania palca ręki. O godzinie 19.30 
udrożniono ruch w tym miejscu. 
Obu kierowcom policjanci zatrzy-
mali prawo jazdy. Kierowcy odpo-
wiedzą za spowodowanie wypadku 
drogowego. Według Kodeksu kar-
nego za popełniony czyn grozi kara 

do 3 lat pozbawienia wolności.  Obaj 
kierowcy odpowiedzą także za po-
pełnione wykroczenie drogowe, czyli 
niezachowanie należytej ostrożno-
ści i spowodowanie zagrożenia bez-
pieczeństwa w ruchu drogowym. 
Pamiętajmy, kierujący pojazdem zbli-
żając się do przejścia dla pieszych 
jest zobowiązany zachować szcze-
gólną ostrożność i ustąpić pierw-
szeństwa pieszemu znajdującemu 
się na przejściu. Policjanci apelują o 
ostrożność. Z uwagi na porę roku, 
tendencję do noszenia ciemnych 
ubrania musimy szczególnie uważać. 
- Pieszy ubrany na ciemno zostaje za-
uważony przez kierowcę w ostatniej 

chwili, a w momencie wykonania ma-
newru hamowania auto nie stanie od 
razu  w miejscu - uczula sierż. sztab. B. 
Budzyń. - Jak pokazują badania, zde-
rzenie się pieszego z pojazdem jadą-
cym prędkością 50 km/h jest porów-
nywalne do upadku z trzeciego piętra. 
Apelujemy także do pieszych, aby no-
sili elementy odblaskowe nie tylko we-
dług obowiązku poza terenem zabudo-
wanym, ale  i w mieście. To na pewno 
zdecydowanie będzie miało wpływ na 
nasze bezpieczeństwo. Pamiętajmy, 
auto w najgorszym przypadku bę-
dzie miało stłuczone lusterko, pogięte 
„blachy”- my możemy stracić życie!
Oprac. AK

Włamał się i zostawił narkotyki
Sąsiedzi zgłosili wła-
manie do jednego z 
mieszkań. Przybyli na 
miejsce policjanci z po-
sterunku w Człopie w 
trakcie wykonywania 
czynności znaleźli w 
mieszkaniu narkotyki.

Sąsiedzi poinformowali, że 30-let-
ni mężczyzna wdarł się do miesz-
kania bliskiej osoby, uszkadzając 
przy tym drzwi wejściowe. Kiedy 
funkcjonariusze wykonywali na 

miejscu zdarzenia czynności zwią-
zane z tym zdarzeniem w jednym 
z pomieszczeń znaleźli narkotyki 
należące do 30-latka oraz dwie za-
suszone gałęzie konopi. W sumie 
mundurowi zabezpieczyli blisko 
90 gramów marihuany. 30-latek 

został zatrzymany i odpowie za 
naruszenie miru domowego oraz 
posiadanie narkotyków. Za popeł-
nione czyny może mu grozić kara 
pozbawienia wolności nawet do 10 
lat.
Oprac. AK

ORS „PRZYSZŁOŚĆ”

zaprasza na

I Jarmark Bożonarodzeniowy
dnia 12.12.2015 w godzinach 11:00-13:00

na placu przed WCK ul. Zesłańców Sybiru 1

W Programie:
- Kiermasz produktów regionalnych i ozdób świątecznych
- Możliwość zakupu potraw wigilijnych i pierniczków
- Ciepły barszcz z pierogami dla każdego kto odwiedzi Jarmark
- Sanie z Mikołajem
- Kolędowanie
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OGŁOSZENIA DROBNE DAM PRACĘ

90gr za słowo
 (zgłoszenia osobiście w redakcji)! 

Zapraszamy do redakcji Extra Wałcz, 

ul. Bankowa 2, Wałcz

LOKALE, 
NIERUCHOMOŚCI:

[71/6/72] Wynajmę sklep na ul. 
Kilińszczaków. 

Tel. 67-258-26-84

[69/2/63] Działka budowlana z warun-

kami do zabudowy w Przybkowie 1585 

m2 . Cena 125 tyś zł. 

Tel. +44 7864247419 lub 672580396

[69/1/63] Szukam ziemi do dzierżawy/ 

najmu. Może być ugor. Powierzchnia 

od 1 do 2 ha w okolicy Wałcza. Tel.502-

859-335

[67/4/50] Sprzedam lub zamienię na 

parter mieszkanie 4-pokojowe. 

Tel. 692-748-176

[70/8/66] Sprzedam dwa mieszkania.

Jedno bezczynszowe,własnościowe.

Drugie bezczynszowe, po częściowym 

remoncie. 

Tel. 67-387-32-17, 608-79-72-24

[63/12/39] Sprzedam działki budowla-

ne. Różewo.Tel. 507-136-469

[69/80/65] Sprzedam mieszkanie 

3-pok. 60 m2 z ogródkiem, parter, osob-

no wc i łazienka + 2 piwnice. 

Tel. 604-328-544

[70/4/67] Sprzedam ładny dom w Wał-

czu ul. Żeromskiego 18. Cena do nego-

cjacji.  Tel. 604-966-401

[68/4/57] Mieszkanie do wynajęcia, 

Wałcz, Zatorze II, 2 pok., IIp. po kapital-

nym remoncie. Tel. 609-157-715

[69/1/60] SPRZEDAM duży, ładny 

dom w Wałczu na ul. 3-go maja. 

Tel. 602-515-258

[70/1/70] Sprzedam mieszkanie 

52m2, w kamienicy. 

Tel. 502-440-489

[68/80/57] Do wynajęcia garaż na Zato-

rzu II. Tel. 696-857-783

[72/3/74] TBS Spólka Wałcz-mieszka-

nia od wynajmu do właśności. 

Tel. 509-584-369

RÓŻNE: 

[60/6/15] Prace remontowe, malowa-

nie,szpachlowanie bezpyłowe, regip-

sy, płytki, panele i inne. 

Tel. 668-151-945

[71/5/72] SUPER OKAZJA! Pożyczka 

za darmo, minimum formalności. Tel. 

508-593-834

[68/10/12]  BIURO MATRYMONIALNE 

„Dana”.Tel. 695-06-20-20

[68/12/11]  NIEMIECKI Z SUKCESEM. 

Nauka, korepetycje, niemiecki dla 

opiekunek, tłumaczenia zwykłe. Tel. 

726-173-057

[72/6/75] Remonty, wykańczanie 

mieszkań. Tel. 739-531-694

[72/1/76] Nowa kwiaciarnia. Ul. Dwor-

cowa 2

[62/12/35] Uległeś wypadkowi komu-

nikacyjnemu, pomożemy Ci uzyskać 

odszkodowanie od sprawcy wypadku. 

Zadzwoń Tel. 725-186-854

[70/2/68] Sprzedam wózek inwalidzki 

elektryczny. Tel. 661-116-521

[72/1/77] Szybkie i wygodne pożyczki. 

Przejrzyste zasady, raty łatwe do spła-

ty Tel. 500-600-370. Optima Sp. z o.o. 

KRS0000355315

[72/8/9] REMONTY, 
WYKOŃCZENIA WNĘTRZ 

CZWARTEK, 3 grudnia 2015

[60/4/17] 
Opiekun/ka seniorów- 
praca w Niemczech- legalnie, 
bez prowizji, sprawdzone kon-
trakty, atrakcyjne wynagro-
dzenie oraz dodatki za święta. 
Zadzwoń- Promedica24- 
tel. 514-781-838.

[60/12/19] Praca w Anglii- pracuj 
jako opiekun osób starszych i za-
rób 1200 Funtów oraz dodatki za 
wyjazdy świąteczne. Praca legal-
na, bez prowizji. 
Promedica24,Tel.514-781-838.

[60/4/18]  Firma budowlana 
poszukuje doświadczonych 
pracowników w pracach re-
montowych. Tel. 730-594-695
mail: 
budowalcz@gmail.com

[60\12\28] Poszukuję pracow-
nika do gospodarstwa rolne-
go. Czas pracy nielimitowany. 
CZŁOPA. Tel. 509-683-470

Optima Sp. z o.o.- finanse dla domu- 
zatrudni PRZEDSTAWICIELI  w 
Wałczu. Atrakcyjna prowizja, praca 
dodatkowa, 
również dla emerytów! 
58-554-80-80 lub 801-800-200

Zatrudnię kierowcę- mecha-
nika z prawem jazdy kat. C  
Tel. 509-968-864 

W związku z rozwojem Firmy Trans-
portowej Międzynarodowy Transport 
Drogowy Jerzak Trans , poszukujemy 
osoby na stanowisko :
kierowcy w ruchu międzynarodowym  
kategoria C+E
Mile widziane doświadczenie .
Kontakt: 662 333 758

[67/2/52] Przyjmę kucharkę
z doświadczeniem. 
Tel. 502-484-880

[61/10/31] Koszenie ro-
wów, praca od zaraz. 
Tel. 604-639-019

[68/4/56] Zatrudnię kierowców z 
doświadczeniem w transporcie mię-
dzynarodowym 
(kat. B, plandeka 3,5 t).
Wyjazdy 3 - 4 tyg. po UE. CV:
profiltransport@gmail.com lub
ul. Kościuszki 16/1, Wałcz.

Kurs j. niemieckiego dla opieku-

nów seniorów w Wałczu- zapisz 

się i pracuj w Niemczech,Promedi-

ca24-tel. 514 781 838.
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LIST DO REDAKCJI

Moje CV do wiadomości 
burmistrz Bogusławy Towalewskiej

Jestem mieszkańcem Wałcza od stycznia 1982 
r. W 1983 r. byłem założycielem, kierownikiem, 
zawodnikiem i trenerem LZS Nitragina sekcja 
piłka siatkowa. Pod koniec trzeciego sezonu 
rozgrywek zawiesiłem działalność - zostali-
śmy poproszeni przez Kazimierza Nowaczyka 
o rozegranie meczu towarzyskiego z druży-
ną z Werne, a dla ówczesnej władzy kontakty 
międzynarodowe sportowców amatorów z 
amatorami sportu zza żelaznej kurtyny były za-
bronione co wydatnie nam oznajmili panowie 
w „czarnych okularach”. W efekcie zaowoco-
wało to wizytą zawodników i trenera w Werne 
w lipcu 1987 r. Pod koniec 1987 r. dotarło do 
nas pytanie czy możemy zorganizować spo-
tkanie z władzami miasta, bo chce do Wałcza 
przyjechać burmistrz Werne W. Lilf. Gości z 
Werne  przyjęliśmy na własny kosz. Jakie były 
efekty tej wizyty nie muszę mówić. Mecz roze-
graliśmy w sali ZSZ - dzięki otwartemu oknu 
hala została otworzona od środka i mecz od-
był się w tajemnicy. W 1996 r. założyłem Klub 
CWKS „Rekiny”. Byłem głównym sponsorem, 
kierownikiem i transportowcem. Klub roz-
grywał mecze ligowe Makroregionu. W 1997 
r. po zakończeniu sezonu na drugim miejscu 
klub zawiesił działalność, bo mimo moich sta-
rań nie znalazł się nikt, kto wspomógłby jego 
działania finansowo, a na to liczyłem poświę-
cając swoje pieniądze. Z działalnością Izy Al-
brecht i Jarosława Kubiaka byłem związany od 
początku istnienia UKS Liliput. Głównie jako 
fundator nagród, zabezpieczenia dzieciaków 
w napoje, użyczając firmowego transportu lub 

prywatnego na wyjazdy w całej Polsce, a także 
za granicę. Dokładałem się osobowo i finanso-
wo do organizowanych przez Liliputa turnie-
jów miejscowych. W 2004 r. zostałem wybra-
ny na prezesa. Wspólnym wysiłkiem z MMKS 
Maraton Świnoujście zdobyliśmy złoty medal 
MP Młodzików - w pierwszej szóstce grało 
czterech wychowanków Liliputa. Po odejściu 
J. Kubiaka do pracy z juniorami Świnoujścia z 
powodów zdrowotnych i braku uprawnionych 
trenerów na rynku wałeckim byłem zmuszony 
zawiesić działalność Klubu. W 2004 r. byłem 
jednym ze sponsorów wyjazdu na MŚ U-18 w 
Piłce Siatkowej Plażowej pary: Zbigniew Bart-
man i Michał Kubiak (wicemistrzostwo). W 
latach 2008-2009 byłem głównym sponsorem 
uczestnictwa Michała w MP Seniorów Beach 
Volley. Bardzo dobra gra Michała  została za-
uważona przez trenera II Reprezentacji Polski 
i Michał został powołany do reprezentacji. Wy-
stąpił w Memoriale Huberta Jerzego Wagnera 
i od tego czasu jego kariera nabrała tempa.
Nagradzać urzędników za dobre wykonywanie 
obowiązków za co pobierają wypłaty można i 
trzeba, ale tych którzy poświęcają własny czas 
i własne i tak już opodatkowane pieniądze na-
leży chociaż moralnie wspierać, a nie obrażać!

Z poważaniem 
mgr inż. Kazimierz Kaźmierczak, „miłośnik 

siatkówki”

Skróty pochodzą od redakcji
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Zamieszanie z dotacjami
Radni gminy wiejskiej 
Wałcz najpierw podzieli 
dzieci na lepsze i gorsze, 
przydzielając dotacje 
dla niepublicznych pod-
miotów oświatowych w 
mniejszej wysokości niż 
dla tych prowadzonych 
przez gminę. Później 
jednak poszli po rozum 
od głowy i wprowadzi-
li nowelę, przyznając 
wszystkim po równo.

Uchwała mówiąca o wysokości do-
tacji dla punktów przedszkolnych i 
oddziałów przedszkolnych została 
uchwalona 29 października. Prze-
pisy mówiły, że przedszkola niepu-
bliczne oraz oddziały przedszkolne 
w niepublicznych szkołach podsta-
wowych otrzymują dotacje w wy-
sokości 80% ustalonych w budżecie 
gminy Wałcz dla tego typu placó-
wek. Natomiast osoby prowadzące 
inne formy wychowania przed-
szkolnego otrzymują na każdego 

ucznia dotację w wysokości 50%.
- Uchwała obejmowała wszystkie 
placówki, również trzy punkty pro-
wadzone przez „Lidera Wałeckiego” 
i została podjęta na podstawie da-
nych jakie uzyskaliśmy właśnie od 
stowarzyszenia LW -  powiedział 
wójt gminy Wałcz Jan Matuszewski. 
- Podano wówczas liczbę 92 dzieci i 
na tej podstawie obliczono dotację. 
Wynikało z tego, że przy 50% dota-
cji przyznane środki wystarczą na 
utrzymanie tych trzech punktów. W 
piśmie otrzymanym od Lidera było 
wyraźnie podane, że prowadzenie 
każdego punktu kosztuje rocznie 
około 108 tysięcy, czyli w sumie 324 
tysiące. Według naszych wyliczeń, 
przy 50% dotacji Lider otrzyma z 
gminy ponad 350 tysięcy. Jednak 
powstał mały szum. Okazało się, 
że podano - zamiast rzeczywistej 
liczby dzieci uczęszczających do 
tych placówek - liczbę dzieci, któ-
re potencjalnie będą uczęszczać do 
przedszkoli i jest ona prawie o po-
łowę mniejsza. A mniejsza liczba 
dzieci zwiększa koszty. W związku 
z tym na ostatniej sesji - biorąc pod 
uwagę rzeczywistą liczbę dzieci, 
mniejszą prawie o połowę od po-

przedniej - znowelizowano uchwałę 
i podniesiono subwencje do 100%. 
Obecnie prowadzone przez Lidera 
punkty przedszkolne w Dębołęce, 
Witankowie i Szwecji oraz wszyst-
kie niepubliczne przedszkola na 
terenie gminy otrzymały takie same 
środki jak inne placówki.
Radni w porę się zreflektowali i na 
sesji 26 listopada unieważnili po-
przednią uchwałę i uchwalili nowe 
prawo, które traktuje wszystkich 
równo i wszyscy, bez wyjątku otrzy-
mują na każde dziecko dotację w 
równej wysokości.
- Po nowelizacji wszystko jest w 
porządku - przyznał szef „Lidera 
Wałeckiego” Janusz Bartczak. - By-
łem zbulwersowany poprzednią 
uchwałą dzieląca dzieci na lepsze 
i gorsze. Liczbę 92 podałem na 
podstawie danych uzyskanych z 
ewidencji Urzędu Gminy, bo tylko 
na takiej podstawie mogę określić, 
ile dzieci w obwodzie jest w wieku 
przedszkolnym. Nikogo nie miałem 
zamiaru wprowadzać w błąd. Wy-
wiązała się mała przepychanka, jed-
nak wszystko dobrze się skończyło.
piotr

Ćwierć wieku samorządności
Spotkanie z okazji ju-
bileuszu 25-lecia sa-
morządu wałeckiego 
było okazją do wspo-
mnień, przedstawie-
nia dorobku, udzie-
lenia wskazówek 
nowym radnych oraz 
wręczenia wyróżnień

Uroczystość odbyła się 26 listopa-
da w Wałeckim Centrum Kultury.
- 25 lat to długi okres czasu, abyśmy 
zdobyli się na wspomnienia, podsu-
mowania i rozmowy ze sobą i ludźmi, 
którzy kształtowali Wałcz w mijającym 
ćwierćwieczu. 27 maja 1990 roku po raz 
pierwszy w powojennej Polsce obywa-
tele mogli samodzielnie zadecydować, 
kto będzie ich reprezentantem w gminie. 
Samorząd terytorialny stał się polem 
mądrze zagospodarowanej wolności i 
trwałym elementem polskiego ustroju. 
Odrodzona samorządność dała życiu 
społecznemu i gospodarczemu dodat-
kową energię, impuls do modernizacji, 
przyczyniła się do podniesienia poziomu 
i komfortu życia Polaków. Samorząd to 
także promowanie dorobku kulturowego 
i umacnianie tożsamości małych ojczyzn. 
Możemy śmiało uznać, że nie był to czas 
stracony. Dzisiaj z dumą patrzymy w 
przeszłość i wielką nadzieją w przyszłość 
- mówiła burmistrz Bogusława Towa-
lewska, przedstawiając zmiany jakie za-
szły w mieście w minionych 25 latach
O historii samorządu wałeckiego mówił 
przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław 
Ryder; wyświetlono także prezentację 
ukazującą m.in. składy Rad Miasta w po-

szczególnych kadencjach. Funkcję rad-
nych w tym czasie sprawowało 98 osób. 
Kolejnym punktem była debata, w której 
udział wzięli burmistrzowie: Bogusława 
Towalewska, Władysław Polcyn i Ma-
ciej Zaręba oraz przewodniczący: Zdzi-
sław Ryder, Zbigniew Drobny, Bożena 
Terefenko, Janusz Różański i Andrzej 
Wiśniewski. Ci z najdłuższym stażem 
samorządowym wspominali począt-
ki, przyznając, że tak naprawdę nikt się 
wtedy nie znał na kierowaniu miastem, 
brakowało uregulowań prawnych, ale 
ludzie angażowali się i współpracowa-
li ze sobą, a tego, co niejednokrotnie 
podkreślano, brakuje dzisiejszej radzie. 
Władysław Polcyn wspominał, że zawie-
ranie pierwszych umów dzierżaw lokali 
handlowych dzisiaj można by było uznać 
za „łapówkarstwo”; z kolei Maciej Zaręba 
zgodził się zostać wiceburmistrzem, bo 
żona powiedziała, aby „wziął tę robotę, 
a jak znajdzie coś lepszego, to odejdzie”.
Jubileusz był też okazją do wręczenia 
podziękowań burmistrza dla radnych 
z najdłuższym stażem w samorządzie. 
Nagrody starosty otrzymali Bożena 
Terefenko, Andrzej Ksepko i Maria 
Minkowska. Na zakończenie była pa-
miątkowa fotografia wszystkich byłych 
i obecnych radnych i burmistrzów.
Oprawę artystyczną uroczystości 
przygotował zespół „Skandi” Izabe-
li Browarskiej, męski kwartet wokal-
ny pod kierownictwem Marka Giłki i 
chór „Concordi laetitia” prowadzony 
przez Dariusza Izbana. Po części ofi-
cjalnej gości zaproszono na poczę-
stunek i mniej formalne rozmowy o 
przyszłości wałeckiego samorządu.
ks
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Jedyne takie wyróżnienie
Podczas sesji Rady 
Gminy Wałcz 26 listo-
pada wręczono Marko-
wi Michalskiemu, wła-
ścicielowi firmy Werol 
z Chwiramu statuetkę 
Honorowego Hipolita i 
nadano mu tytuł Lidera 
Pracy Organicznej. To 
pierwsze tego typu wy-
różnienie, które zostało 
przyznane mieszkańco-
wi ziemi wałeckiej.

Statuetkę Honorowego Hipoli-
ta wręczyli prezydent Towarzy-
stwa im. Hipolita Cegielskiego 
w Poznaniu Marian Król wraz 
z przewodniczącym kapitu-
ły Edmundem Dudzińskim. 
- Wyróżnienia przyznajemy od 
roku 2002 i rocznie mamy około 
dwudziestu nagrodzonych. Aby 
otrzymać wyróżnienie kandydat, 
oprócz dorobku, musi być reko-
mendowany przez osoby zaufania 

publicznego oraz osoby już wy-
różnione - mówił Marian Król. 
- To pierwsza statuetka, która 
trafia na ziemię wałecką. To na-
groda za krzewienie idei pracy 
organicznej, solidności i otwar-
tości na potrzeby innych ludzi.
- To znaczące wyróżnienie i gdy 
zobaczyłem, że otrzymało je wiele 
znakomitych osobistości, poczu-
łem satysfakcję - przyznał Marek 
Michalski. - Nie szukam jednak 
poklasku, nie zabiegam o dyplo-
my, mam w sobie wiele pokory. 
Jestem synem robotnika, wnu-
kiem rolnika, do tego, co osią-
gnęliśmy doszliśmy z małżonką 
własną pracą. Nasz sukces to także 
nasza rodzina, piątka dzieci, któ-
re widzą siebie w tej działalności. 
Warto dodać, że wśród osób, któ-
re zostały uhonorowane statuet-
ką Honorowego Hipolita są m.in. 
Jan Kulczyk, Danuta Hübner, 
Hanna Suchocka, Jolanta Kwa-
śniewska czy Jacek Majchrowski.
Po uroczystej części obrad radni 
obejrzeli prezentację miejscowych 

planów zagospodarowania prze-
strzennego w miejscowościach 
Dobrogoszcz, Karsibór, Kolno 
oraz Górnica, Świętosław, Lubno 
przygotowaną przez reprezentan-
tów firmy Windbud specjalizu-
jącej się w usługach związanych 
z energetyką wiatrową. Nie gło-
sowano jednak nad projektami 
uchwał w tej sprawie, bowiem na 
wniosek Komisji Budżetu, Roz-
woju Gospodarczego i Gospo-
darki Komunalnej oraz Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i 
Infrastruktury zdjęto te punkty z 
porządku obrad. Głosowanie od-
będzie się podczas sesji grudnio-
wej. Jednogłośnie natomiast radni 
przegłosowali projekty uchwał w 
sprawie zamiany nieruchomości 
pomiędzy gminą Wałcz a Nadle-
śnictwem Mirosławiec, zmian w 
budżecie czy zatwierdzenia pla-
nów odnowy miejscowości Kło-
sowo i Świętosław do 2022 roku.
ks

Reklama

Najwierniejszy z wiernych
Tempo naszego życia jest tak 
ogromne, że w wyścigu nie do-
strzegamy, iż w bezpośredniej 
bliskości znajduje się czworonóg, 
który stara się swoją obecnością 
pokazać nam inną drogę -bardziej 
spokojną i sensowną. Zdawałoby 
się słyszeć głos - weź mnie do sie-
bie, a kiedy to uczynisz, poznasz 
prawdziwą radość życia. Jeżeli ktoś 
poszedł za wskazaniem tego głosu - 
nie zawiódł się. Przeciwnie - zyskał 
sobie najwierniejszego z wiernych.
Pies, jako część otaczającej nas 
przyrody, związany jest z człowie-
kiem w sposób szczególny, a to za 
sprawą jego naturalnych predys-
pozycji i umiejętności przystoso-
wania się do zmieniających wa-
runków życia. Jako zwierzę stadne, 
żyjąc w przeszłości w stanie całko-
witej wolności, potrafił zachować 
instynkt stadny i nie przeszkadza 
mu to, że tym stadem jest właśnie 
ludzka społeczność. Co więcej, 
uznał człowieka za coś wyjątko-
wego i godnego bezgranicznego 
zaufania, zaakceptował też w pełni 
ludzką organizację życia, co po-
zwoliło mu na harmonijne współ-
życie z tym dwunożnym tworem 

natury.
Jednakże bardzo często, w pogoni 
za luksusem, zapominamy, że to 
wspaniałe zwierzę potrzebuje na 
co dzień przyjaźni, miłości i do-
brego traktowania. Dopiero gdy 
poczujemy się samotni, zagubieni 
lub starzy, zaczynamy dostrzegać 
koło siebie to, co zawsze z nami 
było. Zalety i bliskość psa odczu-
wamy najbardziej „jesienią” na-
szego życia, kiedy niejednokrotnie 
pozostajemy osamotnieni gdyż w 
sposób naturalny tracimy swoich 
najbliższych i przyjaciół. W tych 
chwilach niedostrzegany do tej 
pory czworonóg bezinteresownie 
przychodzi nam z pomocą. Do-
słownie prosi, aby pozwolić mu 
sobie towarzyszyć w tym lepszym i 
gorszym okresie naszego życia.
Nagle przekonujemy się, że jest on 
lekarstwem niemalże na wszystkie 
bez mała dolegliwości życiowe. 
Przygarniając psa mamy przy sobie 
kogoś bliskiego, przestajemy czuć 
się samotni i ponownie jesteśmy 
komuś potrzebni. Powraca w nas 
wiara i sens samego życia. Mamy 
o kogo dbać, kim się zajmować, 
a także dzielić radości i smutki. 

Gdziekolwiek byśmy nie byli, za-
wsze mamy koło siebie nieodstępu-
jącego nas przyjaciela, a nierzadko 
i obrońcę. I choć nie potrafi z nami 
rozmawiać, instynktownie przeka-
zuje nam swoją miłość, wierność, 
przywiązanie oraz nieodpartą chęć 
niesienia pomocy. Potrafi nas roz-
weselić, wyprowadzić wśród ludzi 
na spacer, nie pozwoli zgnuśnieć w 
mieszkaniu. Możemy przytulić go 
i pogłaskać kiedy tylko zechcemy 
i „porozmawiać” z nim o swoich 
kłopotach. Zawsze wysłucha nas 
cierpliwie i zaproponuje swoją 
pomoc w formie spaceru lub zaba-
wy - jakby wiedział, że odwracając 
naszą uwagę od wszelkich zmar-
twień, potrafi zmobilizować nas 
do ich przezwyciężania. Nigdy też 
nie będzie nam niczego zazdrościł, 
obrażał się i robił na złość. Zawsze 
będziemy dla niego najważniejsi, 
najbardziej kochani i bliscy. I co 
ciekawe, że ma przy tym małe wy-
magania - wystarczy miska jedze-
nia, dobre traktowanie i odrobina 
miłości.
Leonard Wiesław Wach
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Psie vademecum
Z Leonardem Wiesła-
wem Wachem, auto-
rem wielu książek o 
psach o jego ostatniej 
publikacji - liczącym 
600 stron poradniku i 
o psach w ogóle roz-
mawia Marcin Koniec-
ko. 

Na jakim etapie jest pana książ-
ka?
- Cały materiał jest już u wydawcy. 
Muszę dosłać tylko zdjęcia.

To pańska dziesiąta książka o 
psach. Czym będzie się różnić od 
pozostałych?
- Pierwsza ukazała się ćwierć wie-
ku temu, miała mało stron i była o 
tym, jak przeszkolić psa w 30 dni. 
Najnowsza pozycja będzie miała 
już 521 stron z około 250 fotogra-
fiami. 

Jak zaczęła się pana przygoda z 
psami?
- W 1972 roku skończyłem pół-
roczny kurs przewodników psów 
tropiących w ówczesnym Zakła-
dzie Tresury Psów Służbowych 
Milicji Obywatelskiej w Sułkowi-
cach pod Warszawą. Teraz to nazy-
wa się Zakład Kynologii Policyjnej. 
Nadzorowałem wówczas wszystkie 
psy w powiecie, organizowałem 
szkolenia m.in. z psami obronny-
mi.

Pamięta pan jakąś akcję z bandy-
tami i psem w roli głównej?
- W latach 70. w Wałczu odbywa-
ły się mistrzostwa Europy w kaja-
karstwie. Patrolowałem okolicę z 
psem i usłyszałem jak dziewczyna 
wzywała pomocy. Okazało się, że 
była gwałcona przez dwóch męż-
czyzn. Gdy się zbliżałem, zaczęli 
uciekać i się rozdzielili. Pies po-
biegł za jednym. On do wody, a 
pies za nim. Próbował nurkować, 
cudować, ale w końcu mój pies go 
dorwał i strasznie poszarpał. Póź-
niej tego mężczyznę „mocno przy-
cisnęliśmy” i szybko odnaleźliśmy 
drugiego sprawcę.

Imponujące. Dlaczego warto ku-
pić pana książkę?
- Może to wyda się dziwne, ale 
większości właścicieli psów trzeba 
wyjaśnić rzeczy oczywiste. Ludzie 
nie wiedzą podstawowych rze-
czy. Na przykład, że pies nie może 
wchodzić do kuchni, siadać na fo-
telu, czy kanapie…

Musi być zachowana hierarchia?
- Oczywiście. „Pan” jest najwy-
żej w hierarchii i siedzi na fotelu. 
Miejsce psa jest na podłodze i wte-
dy wie, że jest podporządkowany. 
Gdy pies siedzi na fotelu, jest już 
równy albo i znajduje się wyżej i 
wtedy może wydawać mu się, że 
rządzi. Psu trzeba pokazać, gdzie 
jest jego miejsce i kto jest jego 
przewodnikiem. Mamy do prze-
sady wyeksponowane tzw. odru-
chy humanitarne, wpadamy już 
w skrajności. Albo dobroci, albo 
agresji. O tym właśnie będzie w tej 
książce, jak zbudować prawidłowe 
relacje z psem.

Jak byłem mały mieliśmy w domu 
psy (w mojej pamięci Tobi, Biluś i 
Majka).  I dopiero po tylu latach 
dowiaduję się, że od wszystkich 
byłem niżej, a w najlepszym razie 
byłem równy w hierarchii…. Je-
stem zszokowany. Na marginesie, 
teraz mam kota i wydaje mi się, 
że jestem już nawet nie jego pod-
danym, ale niewolnikiem. Kiedy 
jest najlepszy okres żeby ułożyć 
szczeniaka?
- Nie mówimy szczeniaka, tylko 
szczenięcia. Proszę pamiętać. 

Teraz już zapamiętam na pewno. 
To kiedy jest najlepszy okres do 
adopcji szczenięcia?
- Jak ma 7 tygodni. Do 4-5 miesię-
cy pies uczy się rozpoznawać przy-
rodę i otoczenie.

Można samemu wyszkolić psa?
- Po to właśnie jest ten podręcznik, 
ale nie tylko będzie w nim o szko-
leniu. Będzie też m.in. o tym jak 
postępować z psem, żeby utrzymać 
prawidłowe relacje; będzie o usu-
waniu niepożądanych nawyków; 
o tym jak zapobiec atakowaniu 
przechodniów i rowerzystów oraz 
rzucaniu się na inne psy. Opisu-
ję takie zagadnienia, jak: obrona; 
stróżowanie; różne rodzaje ochro-
ny; rozpoznawanie przedmiotów 
i osób; przeszukiwanie terenu… 

Będzie też o tym, jak np. nauczyć 
psa, żeby nas ostrzegł, gdy ulatnia 
się gaz, a nawet pokazał skąd ten 
gaz się ulatnia! Tego nikt jeszcze 
nie opisał.

Żywy czujnik gazu! Może prze-
stanę w końcu bać się psów. 
Szczególnie tych dużych.
- Jak widzę duże psy swobodnie 
biegające, to też się boję. Może na-
wet bardziej od ciebie, bo nie byłeś 
tak pogryziony jak ja. Pies potrafi 
przegryźć tętnicę szyjną w ułamku 
sekundy. 
Drapieżnik  jest nieprzewidywalny 
w swoich poczynaniach i nie moż-
na mu do końca wierzyć.

W ostatnim czasie na naszym 
fanpejdżu aż roi się od ogłoszeń 
o zaginionych psach. Co zrobić, 
żeby psy nie uciekały?
- To jest akurat nie do wyuczenia.

Warto brać psy ze schroniska?
- Warto.

Można je wyszkolić? To już nie 
szczenia… szczenięta chciałem 
powiedzieć.
- Każdego psa można wyszkolić. 
Psa powinno się brać do 5 roku 
życia.

Dlaczego warto mieć psa?
- Duże psy służą przeważnie do 
obrony i stróżowania. Małe psy 
ozdobne służą m.in. do zaspo-
kajania obcowania z przyrodą w 
domu. Psu można się wyżalić, on 
cię zawsze cierpliwie wysłucha, nie 
odpyskuje (polecamy artykuł pt. 
Najwierniejszy z wiernych w tym 
wydaniu „Extra Wałcz”).

Ma pan psa?
Nie.

Jak to?
- W bloku nie powinno się trzy-
mać psa.

No to wałczanie się „ucieszą”. W 

mieście jest kilka tysięcy psów, 
z czego zdecydowana większość 
mieszka w blokach. Pewnie cho-
dzi o duże psy, a nie te malutkie.

- W przypadku bloku to nie ma 
znaczenia, czy pies jest duży, czy 
malutki. Nie chodzi o to, czy pies 
się zmieści, tylko o komfort jego 
życia. Najbardziej niehumanitarne 
jest trzymanie psa ciągle w domu 
i wyprowadzanie na pięć minut 
tylko po to, żeby się załatwił. To 
jest dla niego więzienie. Pies po-
trzebuje przestrzeni, wolności, 
one lubią biegać i wąchać. Przecież 
jak w domu się gotuje obiad, pies 
cierpi, że nie może tego zdobyć, a 
to jest jego natura, jego instynkt. 
Pies czuje się tak samo w bloku, 
jak człowiek w więzieniu. Dlatego 
nie mam psa. Ale to nie dociera do 
ludzi.

To teraz pytanie z tych trudniej-

szych: lepiej trzymać psa w schro-
nisku, czy w bloku?
- W bloku. W schronisku jest cały 
czas w klatce. Z mieszkania właści-
ciel przynajmniej go wyprowadzi. 
Jeżeli już ktoś zdecyduje się na 
trzymanie psa w domu wieloro-
dzinnym, musi wiedzieć, na jaką 
zdecydować się rasę. Predyspozy-
cje rasy muszą być odpowiednie 
do warunków mieszkaniowych. I 
podstawa - psu trzeba zapewnić 
kilka półgodzinnych spacerów 
dziennie.

Panie! Kto ma na to czas?
- I o to właśnie chodzi. Dlatego psu 
w bloku dzieje się krzywda. Takie 
psy nie są szczęśliwe.

Dla kogo będzie pana książka?
- Dla tych, którzy mają lub chcą 
mieć psa.
Dziękuję za rozmowę.

Reklama
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„Piekny Umysł”

Przedszkole terapeutyczne  jest naj-
lepszym wyborem dla dzieci z defi-
cytami czy  niepełnosprawnościami.
Nasze Przedszkole „Piękny Umysł” 
działa od 2 lutego 2015 r., obejmu-
je swoją opieką dzieci ze specjalnymi 
potrzebami edukacyjnymi, również 
zagrożone wykluczeniem społecznym.
Naszą misją jest nie tylko objęcie 
wielospecjalistyczną i wielopłaszczy-
znowa opieką dzieci, ale całych ro-
dzin, bez całościowego postrzegania 
problemu nie osiągniemy sukcesu.
Obok codziennych zajęć eduka-
cyjnych, każdego dnia wszyst-
kie dzieci realizują swój indywi-
dualny program terapeutyczny.
Zajęcia prowadzi wykwalifikowana ka-
dra: logopeda, psycholog, pedagog, te-
rapeuta zajęciowy, terapeuta ręki, fizjo-
terapeuta oraz terapeuta usprawniania 
ruchu. Obok  głównych terapii na co 
dzień stosujemy mnóstwo terapii towa-
rzyszących takich jak chociażby: dogote-
rapia, alternatywne metody komunika-
cji-makaton, pracujemy metodą ruchu 
usprawniającego Weroniki Sherborne, 

metodą Knillów oraz wieloma innymi.
Programy terapeutyczne opracowywane 
są przez specjalnie powołany zespół ds. 
IPT czyli Indywidualnych Programów 
Terapeutycznych  w nawiązaniu  do 
zaleceń zawartych w orzeczeniach o po-
trzebie kształcenia specjalnego, ale także 
po wnikliwej analizie dokumentacji po-
cząwszy od przebiegu ciąży, dokumen-
tacji medycznej, aż do momentu przyję-
cia dziecka i na bieżąco aktualizowany.
Nasze Przedszkole to nie tylko pla-
cówka, ale dzięki bardzo kameralnej 
i rodzinnej atmosferze to  drugi dom 
zarówno dla naszych dzieci i rodzi-
ców w szczególności mam. Tu ob-
chodzimy rodzinne święta: imieniny 
czy urodziny, celebrujemy wszystkie 
ważne wydarzenia, wspieramy się w 
chorobie i sytuacjach kryzysowych.
Bierzemy udział w różnych projektach: 
np. tygodniu tolerancji zorganizowa-
nym przez Zespół Szkół nr 1 w Wał-
czu Dolne Miasto, ze wspomnianą już 
szkołą nawiązaliśmy stałą współpracę, 
włączyliśmy się również w zbieranie 
nakrętek dla innych chorych dzieci.
Zostaliśmy także objęci patronatem 
przez Fundację Złotowianka, dzię-
ki której  dla naszych podopiecznych 
będziemy mogli skuteczniej zbierać 
niezbędne środki. W ubiegłym tygo-
dniu właśnie gościliśmy Panią Ewę 
Ryczkowską  z ramienia w/w Fun-
dacji , która w szczegółowy  sposób 
przedstawiła rodzicom korzyści pły-
nące z takiego patronatu.  Rodzice 
mieli mnóstwo pytań i dzięki temu 
spotkaniu zdobyli bezcenną wiedzę.
W palnie są również warsztaty po-

łączone z superwizją dotyczą-
ce dzieci dotkniętych autyzmem.
Mamy nadzieję, że nie będzie to jed-
norazowe spotkanie, ale stała pomoc 
nie tylko podopiecznym naszego 
Przedszkola , ale także wszystkim któ-
rzy o taką pomoc się do nas zwrócą.
Takie możliwości stwarza nam za-
rejestrowana właśnie Niepublicz-

na Poradnia Pedagogiczna któ-
rej nadaliśmy nazwę „Bystrzaki”.
Ponieważ nie chcemy, żeby nasze 
dzieci po ukończeniu przedszko-
la zostały znowu skazane na eduka-
cje zamkniętą, postanowiliśmy tak-
że otworzyć Niepubliczną Szkołę 
Specjalną, która będzie kontynuować 
oprócz misji edukacyjnej również 
wszystkie działania terapeutyczne. 
Taka mnogość terapii wielospecjali-
stycznej i wielopłaszczyznowej, tj. ok 

40 godzin miesięcznie pozwala nam 
osiągać fantastyczne rezultaty, takim 
przykładem chociażby jest nasz Karol, 
który w wyniku złożoności problemów 
zdrowotnych z dziecka pełzającego i 
niemówiącego, zaczyna samodzielnie 
uczyć się chodzić, a co za tym idzie 
również mówić. Widać wyraźnie jaką 
radość sprawia mu teraz życie, uwielbia 
spędzać czas w przedszkolu i uczestni-
czyć we wszystkich zabawach z rówie-
śnikami. Próbuje im dorównać kroku, 
naśladuje ich i z wielką przyjemnością 
poddaje się wszystkim działaniom 
terapeutów. Nadrabia stracony czas.
Kiedy Karol zrobił zwoje pierw-
sze kroki nie sposób było się nie 
wzruszyć, wszystkim obecnym łzy 
poleciały. To była cudowna i ma-
giczna chwila, która wciąż trwa.
Ale również pozostałe nasze dzieci ro-
bią postępy, codziennie z mniejszym 
lub większym sukcesem. Uczą się żyć 
w społeczeństwie wg zasad społecz-
nie akceptowalnych. Każdy ich sukces: 
nowe słowo, samodzielnie siedzenie, 
umiejętność skoncentrowania na dłu-
żej uwagi na zadaniu - to milowe kroki.
To wszystko efekt codziennej, cięż-
kiej pracy naszych specjalistów, nie 
tylko terapeutów, ale również na-
uczycieli, za co bardzo im dziękuję, 
bo to ciężka i mozolna praca wyma-
gająca dużej wiedzy i cierpliwości.
Ale pobyt w naszym Przedszkolu to nie 
tylko praca, to również zabawa, wy-
cieczki, niespodzianki. Organizujemy 
wszystkie okolicznościowe uroczystości, 
a dzieci bardzo chętnie w nich uczest-
niczą, mają przy tym wielką frajdę.

Chcę tu bardzo mocno podkreślić, że 
prowadzenie takiej placówki to nie 
tylko sposób na życie, na pracę, ale to 
przede wszystkim ogromna odpowie-
dzialność za przyszłość tych dzieci, za 
ich usamodzielnienie i stworzenie szan-
sy na lepsze życie, to również odpowie-
dzialność za ich bezpieczeństwo, dlate-
go nasz personel został przeszkolony w 
zakresie udzielania pierwszej pomocy.
To także odpowiedzialność za całe 
rodziny, których współpraca z nami 
jest niezbędna, musimy dawać im siłę 
i wsparcie kiedy czasami przeciwno-
ści i problemy ich przerastają. Ale je-
śli stworzy się atmosferę zaufania, to 
można często pokonywać niemożliwe.
Zapraszamy wszystkich, któ-
rzy takiej pomocy potrzebują.
Kochani rodzice, nie musicie być  
sami z Waszymi problemami, ma-
cie wybór. Dobra specjalistyczna 
placówka jest jednym z nich. Daj-
cie sobie i swoim dzieciom szansę.
Chciałabym tu również podzięko-
wać wszystkim przyjaciołom na-
szego Przedszkola, bez których nie 
mogłoby ono  powstać oraz wszyst-
kim życzliwym nam ludziom.
Przedszkole dysponuje ograniczony-
mi środkami, więc mile widziana jest 
każda pomoc na zakup sprzętu dla 
dzieci, czy organizację imprez. Dar-
czyńcom bardzo będziemy wdzięcz-
ni, a dzieci ofiarują im swój uśmiech. 

Nasze motto: 
„Kiedy śmieje się dziecko, 

śmieje się cały świat”, 
J.Korczak

Służby bezdomnym
W ubiegłym tygodniu 
policjanci przeprowa-
dzili wspólne działa-
nia z pracownikiem 
socjalnym Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Spo-
łecznej w Wałczu oraz 
funkcjonariuszami Stra-
ży Miejskiej pod ką-
tem osób bezdomnych. 

Akcje prowadzone są 
każdego roku w okre-
sie jesienno-zimowym. 

W ramach działań służby spraw-
dzały miejsca przebywania bez-
domnych - kontrolowały warunki 
bytowe oraz to czy mają odzież i 
opał na zimę. Podczas takich od-
wiedzin potrzebujących informu-
je się o tym, gdzie można znaleźć 

schronienie przed zimnem i zjeść 
ciepły posiłek. W tym okresie, 
zwłaszcza podczas niskich tempe-
ratur, służby mundurowe spraw-
dzają miejsca takie jak pustostany, 
dworce kolejowe i inne, w których 
mogą przebywać bezdomni. 
W Wałczu jest blisko 40 osób bez-
domnych, dziesięć korzysta z po-
mocy placówek w Pile, Toruniu, 
a nawet Warszawie. Co ważne, 

każda osoba bezdomna może zjeść 
ciepły posiłek, ale najpierw musi 
się zgłosić do Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej przy ul. No-
womiejskiej 4 w Wałczu. 
- Pamiętajmy, że nietrzeźwość w 
połączeniu z niskimi temperatu-
rami powietrza może skończyć 
się tragicznie - ostrzega rzecznik 
Komendy Powiatowej Policji w 
Wałczu sierż. sztab. Beata Budzyń. 

- Dlatego apelujemy, aby nie być 
obojętnym na osoby śpiące gdzieś 
na ławkach, w parkach itp. Jedno-
cześnie dziękujemy za informację 
o takich sytuacjach i pomoc bez-
domnym. 
Oprac. AK

TS
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Na balu czy pod chmurką?
Do końca tego roku 
pozostał niecały mie-
siąc. To najwyższa 
pora, żeby wybrać 
miejsce imprezy syl-
westrowej. Na prośbę 
naszych Czytelników 
sprawdziliśmy kilka 
lokalizacji

W tym roku bal nie odbędzie się 
m.in. w COS OPO na Bukowinie i 
w zamku w Tucznie (obiekt jest za-
mknięty) oraz w pałacu we Wrzo-
sach. Sala WSM z kolei już dawno 
została wynajęta przez stałych by-
walców. 
Są jeszcze wolne miejsca w daw-
nym Klubie Garnizonowym (ul. 
Mazowiecka w Wałczu). Tutaj 
organizatorzy oferują posiłki na 
gorąco (7 mięs do wyboru), stół 
wiejski, zimny bufet (m.in. tatar 
wołowy, wędzony łosoś, patery 
mięs i sałatki). Oprócz tego poda-
ne zostaną jeszcze 4 gorące dania, 
m.in. zupa gulaszowa lub flaki, 
pieczony pstrąg z pieczarkami itp. 
To wszystko w cenie 150 złotych 
od osoby. Oprawę muzyczną za-
pewni zespół Queentet. Organiza-
torzy są przygotowani na przyjęcie 
aż dwustu osób. Wszelkie infor-
macje na temat imprezy dostępne 
są pod numerami 67 349 46 44 lub 
505 345 558. Zapisywać się można 
do 15 grudnia. 
Na przyjęcie 120 osób przygoto-
wani są właściciele restauracji Blue 
Moon, którzy bal sylwestrowy 

organizują w swoim kolejnym lo-
kalu - Domu Działkowca przy ul. 
Ciasnej w Wałczu. Koszt imprezy 
to 360 złotych od pary. W zamian 
właściciele oferują m.in. wykwint-
ne dania mięsne, z drobiu, rybne, 
dania zimne, ciasta, a także oko-
licznościowy napój w prezencie i 
konkursy z atrakcyjnymi nagroda-
mi. Do zabawy będzie grał zespół 
Metrum. Zapisywać się można 
w restauracji Blue Moon przy ul. 
Kilińszczaków 38. Wszelkie infor-
macje dostępne pod numerami: 67 
258 31 31 i 604 266 055. 
Bal sylwestrowy tym razem przy 
muzyce serwowanej przez ze-
spół Voice odbędzie się w domu 
weselnym Roma w Wałczu przy 
ulicy Bydgoskiej. Organizatorzy 
zapewniają 3 kolacje na gorąco, 
patery zimnych zakąsek, stół bie-
siadny, stół kawowy i ciasta oraz 
zimne napoje. Więcej informacji w 
sklepie fotograficznym przy ulicy 
Kilińszczaków 37 i pod numerem 
501 572 508. 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekre-
acji w Wałczu w swoich salach or-
ganizuje imprezę, na której zagra 
zespół Koral. Koszt to 350 złotych 
od pary, a co w zamian? 3 dania 
na ciepło, sałatki, ciasta, owoce, 
zimne i ciepłe napoje. Ilość miejsc 
ograniczona. 
W Człopie bal sylwestrowy od-
będzie się w Polsko-Niemieckim 
Centrum Kultury i Sportu, gdzie 
bawić się może 200 osób. O muzy-
kę zadba znany i lubiany na tym te-
renie zespół Bracia M. Cena to 320 
złotych od pary. Organizatorzy 
zapewniają gorące posiłki, zimne 

zakąski i bufet kawowy z ciastem. 
Wśród atrakcji można wymienić 
m.in. konkurs na króla i królową 
balu. Zostało jeszcze kilka wolnych 
miejsc. 
Jeśli ktoś nie czuje się najlepiej na 
eleganckim balu, może wybrać się 
do pubu. Piwiarnia Warka na pla-
cu Wolności w Wałczu wprawdzie 
imprezy nie organizuje - lokal bę-
dzie czynny jak zwykle, ale mimo 
to zainteresowanie jest już bardzo 
duże. Właściciel radzi zarezerwo-
wać stolik. Imprezę zamkniętą or-
ganizuje również Thestylacja (ul. 
Poniatowskiego w Wałczu). Z kolei 
właściciel wałeckiej Kaaby oferuje 
wynajęcie lokalu na sylwestrową 
noc. Tutaj mamy dwie opcje, tań-
sza: alkohol i jedzenie we własnym 
zakresie lub droższa: przygotowa-
nie wszystkiego przez właścicieli i 
przyjście „na gotowe”. 
Mamy też propozycję dla miło-
śników dobrej muzyki - to projekt 
muzyczny Tango Fogg w Wałeckim 
Centrum Kultury. Bilety kosztują 
tylko 50 złotych od osoby. Warto 
dodać, że koncerty sylwestrowe w 
WCK z roku na rok cieszą się coraz 
większym zainteresowaniem, więc 
warto bilet kupić wcześniej. 
Na koniec najtańsza opcja - zaba-
wa pod chmurką. Takie imprezy 
już od kilku lat z powodzeniem 
organizowane są w Tucznie (plac 
przed Lewiatanem) i Mirosławiec 
(plac przy Ośrodku Kultury). 
Szampańskiej zabawy!

                                                      

Nowe partnerstwo
Lokalna Grupa Dzia-
łania „Lider Wałecki” 
oraz Stowarzyszenie 
LGD „Partnerstwo Dra-
wy” połączyły siły i już 
wspólnie przygotowują 
nową strategię działania.

Na niedawnym walnym zebraniu 
oba podmioty się połączyły, a fu-
zja była spowodowana zmiana-
mi jakie Ministerstwo Rolnictwa 
wprowadziło w regulaminie lokal-
nych grup działania. W najwięk-
szym skrócie zmiana polega na 
zwiększeniu liczby mieszkańców, 
na obszarze którego może działać 
najmniejsza grupa. Ta liczba to 

30 tysięcy, a dotychczasowy ob-
szar działania Lidera zamieszkuje 
około 28,5 tysiąca ludzi. Trochę to 
dziwne, ponieważ w UE takie sto-
warzyszenia jak „Lider Wałecki” 
działają na obszarach zamieszka-
łych od 10 do 150 tysięcy miesz-
kańców.  
- Byliśmy niejako zmuszeni przy-
łączyć się do innego podmiotu - 
mówi szef „Lidera Wałeckiego” Ja-
nusz Bartczak. - Przygotowujemy 
się wspólnie do napisania nowej 
strategii, a oprócz opiewającego 
na kwotę 11 milionów Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich 
mamy zamiar wprowadzić Pro-
gram Operacyjny - Ryby. Środki 

jakie możemy dodatkowo pozy-
skać to kolejne 7 milionów. Jednak 
wymaga to, aby wstąpiło do nas 50 
osób utrzymujących się ze śródlą-
dowego rybactwa i jest to problem. 
Na razie przyłączyło się do nas 
ponad 30, lecz mamy jeszcze kilka 
dni na poszukanie kolejnych.
Na 15 grudnia wyznaczono kolej-
ne walne zebranie i niego ma zo-
stać określona i przyjęta ostatecz-
na strategia działania. Dlatego tak 
ważna jest deklaracja przystąpie-
nia 50 osób. W innym przypadku 
Lider skupi się wyłącznie na po-
zyskiwaniu środków z  Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich.
piotr

W końcu- od 1 grudnia 2015 r. 
został spełniony postulat, któ-
ry od wielu lat był podnoszo-
ny przez środowiska przedsię-
biorców. W końcu po wielu 
latach oczekiwań zmieniły się 
całkowicie nieżyciowe prze-
pisy dotyczące rozłożenia na 
raty zaległości składkowych 
wobec ZUS-u. Wreszcie wielu 
przedsiębiorców (a zaległo-
ści składkowe ma ponad 600 
tysięcy z nich) będzie miało 
rzeczywistą możliwość spłaty 
zaległości. 

Jak to wygląda(ło)?
W samej treści przepisów nie 
zmieniło się wiele. Nadal ze 
względów gospodarczych lub 
innych przyczyn zasługują-
cych na uwzględnienie Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych 
może na wniosek dłużnika 
odroczyć termin płatności na-
leżności z tytułu składek oraz 
rozłożyć należność na raty, 
uwzględniając możliwości 
płatnicze dłużnika oraz stan 
finansów ubezpieczeń spo-
łecznych. Ustawodawca zde-
cydował się na wykreślenie 
sformułowania, że odrocze-
nie terminu płatności może 
dotyczyć jedynie należności 
finansowanej przez płatnika 
składek.
Niezmienny pozostaje zapis, 
że odroczenie terminu płat-
ności należności z tytułu skła-
dek oraz rozłożenie należno-
ści na raty następuje w formie 
umowy.
Ustawodawca nie zmienił 
również zasady, że od składek, 
które rozłożono na raty, nie 
nalicza się odsetek za zwło-
kę począwszy od następnego 
dnia po dniu wpływu wnio-

sku o udzielenie tych ulg.
Zmian też nie znajdziemy 
w dalszej części art. 29 usta-
wy o systemie ubezpieczeń 
społecznych- tak więc, jeżeli 
dłużnik nie spłaci w termi-
nach ustalonych przez Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych rat, 
pozostała kwota staje się na-
tychmiast wymagalna wraz z 
odsetkami za zwłokę naliczo-
nymi na zasadach określo-
nych w ustawie - Ordynacja 
podatkowa.
Natomiast w przypadkach od-
roczenia płatności albo rozło-
żenia na raty ZUS ustali do-
datkową opłatę prolongacyjną 
na zasadach i w wysokości 
przewidzianej w ustawie - Or-
dynacja podatkowa dla po-
datków stanowiących dochód 
budżetu państwa.
Co jednak najważniejsze, 
oprócz powyżej wskazanego 
wykreślenia, zmianie ulegnie 
art. 30 ustawy, który wskazy-
wał, że do składek finansowa-
nych przez ubezpieczonych 
niebędących płatnikami skła-
dek nie stosuje się art. 28 i 29- 
obecnie zniknie z tego zapisu 
art. 29.

Co się zmieni?
Chciałoby się rzecz, że zmieni 
się wszystko, mimo że w samej 
treści zmieni się niewiele. Od 
1 grudnia 2015r. na raty moż-
na bowiem rozłożyć wszelkie 
zaległości w składkach- za-
równo należne od płatników 
jak i ubezpieczonych. 
Oznacza to, że aby rozpocząć 
rozmowę o rozłożeniu zale-
głości na raty nie jest niezbęd-
ne spłacanie części składek 
za pracowników. Do tej pory 
w bardzo wielu przypadkach 
blokowało to możliwości ja-
kichkolwiek rozmów ugodo-
wych. Przedsiębiorcy bowiem 
mimo osiągania stałych do-
chodów i możliwości spłaty 
zaległości w ratach nie byli 
finansowo w stanie jednora-
zowo spłacić składek pracow-
ników. 

radca prawny 
Marcin Machyński
kancelaria.walcz@gmail.com

UWAGA DŁUŻNICY ZUS-u 

PRAWNIK RADZI



Dwie blondynki rozwiązują 
krzyżówkę.

- Prezydent USA na cztery 
litery...

- Nie wiem.
- W środku „u”.

- Nie żartuj...

Nauczyciel napisał na tablicy 
wzór chemiczny i otworzył 

dziennik:
- Małgosiu, co to za wzór?
- To jest... No, mam to na 

końcu języka...
- Dziecko, wypluj to szybko! 
- mówi nauczyciel. - To kwas 

siarkowy...

Na łące pasie się wielki byk. 
Odgania ogonem muchy i 
szczypie zieloną trawkę. W 

pewnym momencie zauważa 
kątem oka wychodzącego zza 
pagórka białego królika, który 

coś krzyczy. Byk wraca 
do jedzenia a zbliżający się

 królik wrzeszczy:
- Z drogi, bo idzie królik - król 

zwierząt.
Byk dalej zajada trawę i macha 
ogonem. Królik stanął za nim 

i mówi:
- Jak zaraz nie odejdziesz, to 
gorzko tego pożałujesz. Liczę 

do trzech:
- Razzzzz, dwaaaaaa...

W tej chwili byk walnął wielkie-
go placka i to tak, że trafił pro-
sto w królika, po czym wrócił 

do jedzenia. Po kilku minutach 
z kupy wynurza się brązowy 

królik i pyta:
- Co, zesrałeś się ze strachu 

cwaniaczku?

Zdenerwowana żona dzwoni 
do męża:

- Gdzie ty jesteś?!
- W robocie.

- Nie kłam! Wyraźnie słyszę 
muzykę i pobrzękiwanie kufli!

- Przecież jestem kelnerem, 
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Wałcz zabiega o inwestorów
Jak poinformował 
na swoich stronach 
Urząd Miasta w Wał-
czu - z blisko 300 
przedsiębiorcami 
z Ukrainy o możli-
wości prowadzenia 
firm na Pomorzu Za-
chodnim rozmawia-
li burmistrz Bogu-
sława Towalewska 
i dyrektor Centrum 
Obsługi Inwestora 
Urzędu Marszałkow-
skiego w Szczecinie 
Jacek Wójcikowski.

Konferencję na Ukrainie za-
inicjowała Fundacja Polskie 
Centrum Prawa w Kijowie.
 - Organizatorom przekazali-
śmy materiały o Wałczu. Pod-
czas telekonferencji przedstawi-
łam przedsiębiorcom z Ukrainy 
ofertę inwestycyjną miasta (…) 
Internetowe połączenie pozwo-
liło nam zaoszczędzić czas na 

wyjazd i pieniądze naszych po-
datników - informuje burmistrz. 
Jak dalej czytamy w informacji, 
Andrzej Kowalczyk, naczelny dy-
rektor firmy Ekomech w kilku 
słowach przybliżył działalność 
swojej firmy  oraz zachęcał do in-
westowania w naszym mieście, 
zaś J. Wójcikowski przekonuje, że 

Pomorze Zachodnie jest dobrym 
miejscem do inwestycji dla przed-
siębiorców ze wschodu, którzy 
chcą dostarczać produkty już w 
ramach UE. Fakt ten potwierdził 
Mariusz Tywoniuk z rzeszowskiej 
kancelarii obsługującej przed-
siębiorców z Ukrainy w Polsce.

Cieszymy się, że władze miasta 
rozmawiają z potencjalnymi in-
westorami z Ukrainy. Tymcza-
sem realni inwestorzy budują 
ogromne centrum logistyczne 
w mniejszym Jastrowiu. Ma tam 
znaleźć pracę nawet 400 osób.
mk
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Przez dwa tygodnie dzieci z 
przedszkola „Bajka” w Wałczu 
budowały w swoich grupach 
piramidy z misiów. Rozstrzy-
gnięcie konkursu odbyło się 25 
listopada w dniu Święta Pluszo-
wego Misia. Zwycięska grupa 
„Muchomorków” zbudowała pi-
ramidę ze 163 misiów i to do niej 

trafił największy „misiowy” tort. 
Pozostałe grupy także otrzyma-
ły pamiątkowe dyplomy i torty. 
Nagrody otrzymały także dzieci, 
które przyniosły najmniejszego, 
największego i najstarszego mi-
sia. 
ks
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W drugiej lub kolejnej reklamacji, jak 
również przy niewywiązywaniu się 
przez przedsiębiorcę z jego obowiąz-
ków na etapie pierwszej reklamacji, 
dużo prostszym staje się odstąpienie 
od umowy lub żądanie obniżenia 
ceny. Nie ma znaczenia fakt, że wada 
jest taka sama lub inna od zgłaszanej 
w poprzedniej reklamacji. Sprzedaw-
ca nie może zmienić twojego żądania 
odstąpienia od umowy lub obniżenia 
ceny, jeżeli:
- towar był już wcześniej wymieniony 
lub naprawiony,
- sprzedawca nie wywiązał się z obo-
wiązku wymiany lub naprawy towaru 
na etapie wcześniejszych żądań.

Za wadę fizyczną sprzedanego towa-
ru uważa się również nieprawidłowy 
montaż i uruchomienie jeżeli zostały 
one wykonane przez sprzedawcę lub 
osobę trzecią wynajętą przez sprze-
dawcę oraz w przypadku gdy sam 
wykonałeś tę czynność, ale zgodnie 
z zasadami wskazanymi w instrukcji 
otrzymanej od sprzedawcy.
W przypadku wadliwego montażu 
możesz żądać od sprzedawcy, w ra-
mach reklamacji, demontażu i po-
nownego zamontowania w celu usu-
nięcia wady lub wymiany towaru na 
nowy. W razie niewykonania tego 
obowiązku przez sprzedawcę jesteś 
upoważniony do dokonania demon-

tażu i ponownego montażu na jego 
koszt i ryzyko. W tym celu możesz 
wynająć odpowiednich fachowców. 
Jeżeli nieprawidłowego montażu do-
konała osoba działająca z twojego zle-
cenia i nie była w żaden sposób zwią-
zana ze sprzedawcą, to ona ponosi 
odpowiedzialność za nieprawidłowe 
wykonanie usługi, zatem do niej po-
winieneś kierować żądanie naprawie-
nia powstałej szkody. 
Jeżeli koszt demontażu i ponownego 
montażu jest wyższy od ceny sprzeda-
nego towaru, możesz: 
- żądać od sprzedawcy zapłaty części 
kosztów demontażu i ponownego 
zamontowania do wysokości ceny 

sprzedanego towaru i dokonać tych 
czynności we własnym zakresie,
- zostać zobowiązany do poniesienia 
kosztów przewyższających tę cenę.
Transport wadliwego towaru.
Przy składaniu reklamacji w ramach 
rękojmi  należy dostarczyć przedsię-
biorcy wadliwy towar. Rzecz należy 
odesłać lub dostarczyć do miejsca 
wskazanego w umowie lub tam gdzie 
została ci wydana. Jeżeli ze względu 
na rodzaj towaru lub sposób jego za-
montowania dostarczenie do sprze-
dawcy będzie nadmiernie utrudnio-
ne, jesteś zobowiązany udostępnić go 
sprzedawcy w miejscu, w którym się 
znajduje. Wówczas powinien on ode-

brać reklamowaną rzecz we własnym 
zakresie lub też rozpatrzyć reklamację 
i usunąć wadę na miejscu. Jeśli sprze-
dawca - pomimo takiego obowiąz-
ku - nie odbierze wadliwego towaru, 
możesz mu go odesłać na jego koszt 
i ryzyko.
W następnym tygodniu napiszę o 
zwrocie kosztów związanych z rekla-
macją.
Mieczysława Łukaszewicz,
prezes wałeckiego oddziału Federacji 
Konsumentów

Rękojmia - druga lub kolejna reklamacja 

KĄCIK KONSUMENTA

Z okazji Światowego Dnia Plu-
szowego Misia 25 listopada w 
bibliotece Szkoły Podstawowej 
nr 4 w Wałczu odbyły się zajęcia 
dla dzieci z przedszkola „Tuptuś” 
i Stowarzyszenia Dzieci Niepeł-

nosprawnych „Uśmiech”. Dzieci 
wraz z rodzicami obejrzały wy-
stawę prac plastycznych, książek 
i misiów, poznały historię plu-
szowego misia oraz najbardziej 
znane misie. Każdy z uczestni-

ków zajęć otrzymał drobny pre-
zent. Zajęcia przygotowały Ewa 
Ołdakowska i Ewa Stencelewicz.
oprac. ks
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,,Przychodzimy - odchodzimy”
Na scenie ,,Pod Fi-
larami” 25 listopada 
znowu słychać było 
muzykę i poezję, bo 
neogotycki korytarz 
na ulicy Bydgoskiej 
ponownie zamienił się 
w magiczne miejsce 
koncertowe. 

Tym razem po raz pierwszy za 
sprawą studentów PWSZ oraz ich 
śpiewających i grających przyja-
ciół. Licznie zgromadzoną pu-
bliczność, wśród których byli 
również przedstawiciele władz sa-
morządowych, powitała rektor dr 
hab. prof. nadzw. Jolanta Witek. 
Nawiązała do długoletniej tra-
dycji koncertów ,,Pod Filarami”, 
zapoczątkowanej przez słuchaczy 
nieistniejącego niestety Zespołu 
Kolegiów Nauczycielskich. 
Później królowała już tylko mu-
zyka. Zaduszkowy wieczór ,,Przy-
chodzimy - odchodzimy” przypo-
mniał przybyłym, niezapomnianą 
twórczość E. Stachury, A. Osiec-

kiej, J. Kofty, piosenki R. Rolskiej, 
Ł. Prus, J. Kaczmarskiego, Cz. 
Niemena, A. German i R. Riedla 
z zespołu Dżem. Motywem całego 
koncertu było ludzkie wędrowa-
nie przez życie z całym bagażem 
doświadczeń radości i smutków. 
Koncert poprowadził Marek Gił-
ka, który mówił ,,Jesteśmy piel-

grzymami w wędrówce od łzy do 
łzy, powoli zdobywamy nieśmier-
telność”. Publiczność oczarowali 
swoimi głosami: Paulina Lewan-
dowska, Sandra Ciechalska, Bar-
bara Szulganiuk, Ilona Kotiuszko, 
Magdalena Roman, Natalia Kę-
dzierska, Patryk Wendland oraz 
Patryk Nejman. Towarzyszył im 

zespół w składzie Marek Giłka - 
fortepian, Patryk Piesiak - gitara, 
Paweł Zieliński - instrumenty per-
kusyjne. Wszystkich wykonawców 
przygotowali muzycy Jolanta i Ma-
rek Giłkowie.
Oprac. AK
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Kolejny medal
Pięściarz KS Korona Da-
wid Piasecki podczas mi-
strzostw Polski młodzi-
ków zdobył złoty medal. 
Ten krążek jest siódmym 
medalem rangi mistrzow-
skiej w tegorocznym do-

robku klubu.

Dawid z dobrej strony pokazał się już 
miesiąc temu, wygrywając dwie walki i 
zdobywając złoty medal podczas mię-
dzywojewódzkich mistrzostw młodzi-
ków. Tym samym otrzymał przepustkę 
na mistrzostwa młodzików im. Pawła 

Szydły, które odbyły się w Poznaniu. 
14-letni wałczanin w półfinale trafił na 
doświadczonego rywala z Nowej Huty, 
lecz dzięki ambitnej postawie pokonał 
przeciwnika i awansował do finału. 
Tam jednak musiał uznać wyższość 
bardziej doświadczonego rywala. 
Zdobycie przez wałczanina tytułu wi-
cemistrza Polski w tej kategorii wieko-
wej pokazuje, że w zawodniku Korony 
drzemie spory potencjał.
Wałecki klub kończy rok 2015 z do-
robkiem 7 medali mistrzostw rangi 
krajowej, a oprócz „srebra” Dawida, 
pięściarze wywalczyli cztery brązowe 
krążki, oraz złoty medal Anny Góral-
skiej i srebrny Kevina Kokoszki.  
Trenerzy oraz zawodnicy składają po-
dziękowania wszystkim, którzy wspie-
rali klub, a w szczególności Polskim 
Składom Budowlanym Mrówka.
Oprac. p

Zawodniczki UKS Volley 
SP 4 podczas turnieju pił-
ki siatkowej odniosły po-
trójny sukces, zajmując 
wszystkie miejsca na po-
dium. Na tych samych za-
wodach chłopcy również 

zajęli pierwsze miejsce.

W rozgrywanych 29 listopada w 
Drawsku Pomorskim zawodach wzię-
ło udział kilkanaście zespołów, a rywa-
lizowano w kategorii dwójek (dziew-
częta i chłopcy) oraz trójek chłopców.
Zawodniczki Volleya w swojej katego-

rii wiekowej (kl. IV) zajęły wszystkie 
miejsca na podium. Zwyciężyły Patry-
cja Przyłoga i Aleksandra Kin, drugie 
miejsce zajęły Dominika Przyłoga i 
Klaudia Stępień, a trzecie Aleksan-
dra Deneka i Julia Książek. Trenerką 
dziewcząt jest Agnieszka Niefiedo-
wicz.
Natomiast podopieczni Adama Cza-
szyńskiego: Hubert Drewka, Mikołaj 
Wicher i Michał Marcinkowski okazali 
się najlepsi w kategorii trójek, a Jakub 
Wyrwiński, Rafał Przybylski, Dawid 
Nęcka zajęli drugą lokatę. Dwójka 
Dominik Szmyt i Jakub Grygorcewicz 
również wywalczyła drugie miejsce, 
a Kacper Giza i Seweryn Miazga sta-
nęli na najniższym stopniu podium.  
Wszyscy zawodnicy otrzymali pamiąt-
kowe koszulki, a pierwsze trzy zespoły 
puchary i dyplomy.
Oprac. p

Podwójne zwycięstwo Tuczna
Uczennice i uczniowie 
Szkoły Podstawowej w 
Tucznie okazali się naj-
lepsi podczas mistrzostw 
powiatu w unihokeja.

W Mirosławcu 24 listopada rywali-
zowali chłopcy, a w systemie każdy 
z każdym walczyły cztery zespoły. 
Wszystkie swoje mecze zdecydowanie 
wygrali uczniowie z Tuczna i to oni 
zajęli pierwsze miejsce. Drugą loka-
tę wywalczyli zawodnicy z Piecnika, 
trzecią z Mirosławca, a czwartą z Pło-
ciczna. Najlepszym zawodnikiem wy-
brano Dawida Dzikowicza z Tuczna.
Dzień później na parkiet wyszły 

dziewczęta. Wśród trzech ekip najlep-
sza okazała się drużyna z Tuczna, a za 
nią uplasowały się ekipy z Piecnika i 
Mirosławca. Zwycięskie zespoły będą 
reprezentować nasz powiat podczas 

rozgrywek regionalnych, które odbędą 
się w lutym przyszłego roku. Miejsce 
zmagań nie zostało jeszcze ustalone.
p

Potrójny sukces

Głosujmy 
na naszych

Trwa 81. Plebiscyt na 
10 Najlepszych Spor-
towców Polski 2015. 
Wśród nominowa-
nych są: na piątym 
miejscu pięściarz 
Krzysztof Głowacki 
i na jedenastym siat-
karz Michał Kubiak.

O Michale Kubiaku Przegląd 
Sportowy pisze; „Najbardziej 
charyzmatyczna postać repre-
zentacji Polski, a dzięki temu jej 
znakomity kapitan. To on pła-
kał najrzewniej na podium Pu-
charu świata, w którym Polacy 
zajęli trzecie miejsce nie dające 
kwalifikacji olimpijskiej. To był 
jednak jedyny medal polskich 
siatkarzy w 2015 roku. W Lidze 
światowej zajęli 4. miejsce. W 
mistrzostwach Europy sensa-
cyjnie odpadli w ćwierćfinale 
po porażce ze Słowenią. Kubiak 
już drugi sezon spędza w Halk-
banku Ankara, gdzie jest pod-
stawowym zawodnikiem. W 
2015 roku zdobył z nim Puchar 
Turcji, srebrny medal ligi turec-

kiej oraz Superpuchar Turcji”.
A o Krzysztofie Głowackim: 
„Został w tym roku czwartym 
polskim mistrzem świata w hi-
storii boksu zawodowego. W 
styczniu zagwarantował sobie 
pojedynek o pas pokonując 
Albańczyka Nuriego Seferie-
go. Jego sierpniowy występ 
przeciwko wieloletniemu mi-
strzowi świata WBO wagi ju-
nior ciężkiej Marco Huckowi 
przeszedł najśmielsze oczeki-
wania. W jedenastym star-
ciu w spektakularnym stylu 
znokautował reprezentanta 
Niemiec, a federacja WBO 
nagrodziła Polaka za najlep-
szą walkę roku (Głowackiego 
oceniono wyżej od Władymira 
Kliczki, Siergieja Kowaliowa 
czy Floyda Mayweathera Jr.”

Głosować można raz na 
dobę na stronie: http://ple-
biscyt.przegladsportowy.pl/

Źródło: 
http://www.przegladsportowy.
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